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PROTOKÓPROTOKÓPROTOKÓPROTOKÓŁ Nr  Nr  Nr  Nr XXXV/XXXV/XXXV/XXXV/13131313    

z sesji Rady Gminy Kwidzynz sesji Rady Gminy Kwidzynz sesji Rady Gminy Kwidzynz sesji Rady Gminy Kwidzyn    

odbytej w dniu odbytej w dniu odbytej w dniu odbytej w dniu 25 października 25 października 25 października 25 października 2013201320132013 r. r. r. r.    

 

Miejsce sesji: siedziba Urzędu Gminy Kwidzyn, ul. Grudziądzka 30, sala narad nr 22. 

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Kwidzyn – Pan Henryk Ordon. 

Obrady sesji protokołowała Agnieszka Bluma 

Sesję rozpoczął Przewodniczący o godz. 900, a zakończył o godz. 1310 . 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

 Pan Henryk Ordon – Przewodniczący Rady Gminy Kwidzyn dokonał otwarcia XXXV 

sesji Rady. Stwierdził, iż na podstawie listy obecności radnych, w obradach uczestniczy  13 

radnych, wobec czego rada posiada wymagane quorum do podejmowania prawomocnych 

uchwał. Nieobecni na sesji radni: Bogdan Muchowski  i Piotr Spaczyński. 

 W sesji uczestniczyli:  

◦ Zastępca Wójta – Pan Krzysztof Michalski,  

 oraz zaproszeni goście: 

◦ Pani Krystyna Łapacz – radna Powiatu Kwidzyńskiego 

◦ Grażyna Kamowska – przedstawicielka Stowarzyszenia Eko – Inicjatywa 

◦ Kazimiera Ostrowska – Przewodnicząca powiatowej struktury Pomorskiej Izby Rolniczej 

◦ Jan Zabłoński – delegat Pomorskiej Izby Rolniczej 

oraz media. 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon powitał wszystkich zgromadzonych  

na XXXV obradach sesji Rady Gminy Kwidzyn. 

  Listy obecności radnych, sołtysów i gości stanowią załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ad. 2. Przedłożenie porządku sesji do zatwierdzenia. 

 Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek sesji, który radni i sołtysi 

otrzymali wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji. Nie zgłoszono żadnych wniosków,  

w związku z czym poddał pod głosowanie proponowany porządek sesji, który został przyjęty 

jednogłośnie (13 głosów „za”), w następującym brzmieniu: 
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Proponowany porządek obrad sesji: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedłożenie porządku obrad do zatwierdzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXIV sesji Rady Gminy. 

4. Interpelacje i zapytania. 

5. Wystąpienia zaproszonych gości:  

1) przedstawicieli Stowarzyszenia Eko-Inicjatywa, 

2) przedstawiciela Izby Rolniczej. 

6. Sprawozdanie Wójta i Przewodniczącego Rady z analizy oświadczeń majątkowych. 

7. Informacja   na   temat   złożonych   projektów   dotyczących   pozyskania   środków z 
funduszy strukturalnych Unii Europejskiej i innych środków pozabudżetowych. 

 

8. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie przyznania dotacji celowej dla OSP w Tychnowach,  

2) zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Kwidzyn, 

3) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kwidzyn na 2013 

4) zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Bibliotece Publicznej Gminy 

Kwidzyn, 

5) w sprawie zaopiniowania projektu planu aglomeracji Kwidzyn, 

6) w sprawie stawek podatku od nieruchomości, 

7) w sprawie wzorów formularzy informacji o nieruchomościach i obiektach oraz 

deklaracji na podatek od nieruchomości, 

8) w sprawie wzorów formularzy informacji o gruntach i deklaracji na podatek 

rolny, 

9) w sprawie wzorów formularzy informacji o lasach i deklaracji na podatek 

leśny. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z XXXIV sesji Rady Gminy. 

10. Wolne wnioski. 

11. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XXXIV sesji Rady Gminy. 

 Przewodniczący oświadczył, iż protokół z XXXIV sesji był wyłożony do wglądu                   

w budynku Urzędu Gminy, w biurze rady (pokój nr 19). Zwrócił się z pytaniem do radnych, 

czy wnoszą do protokołu uwagi. W związku z brakiem uwag uznał, iż protokół z XXXIV 

sesji RG został przyjęty. 
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Ad. 4. Interpelacje i zapytania. 

1) Radny Tomasz Świerczek nawiązał do poruszonego już na poprzedniej sesji RG 

tematu zabezpieczenia interesów gminy w Kwidzyńskim Parku Przemysłowo – 

Technologicznym oraz braku przedstawiciela gminy w jego strukturze i 

zawnioskował aby temat został omówiony na komisji RG. 

2) Radny Andrzej Lis zapytał , czy będzie kontynuacja inwestycji ścieżki pieszo-

rowerowej do Nowego Dworu. 

3) Radny Jerzy Tumiłowicz poruszył temat składowania odpadów zbieranych 2 razy 

w miesiącu przez pracownika zatrudnionego do prac społecznie użytecznych. 

4) Przewodniczący Rady Henryk Ordon poruszył 2 tematy: 

- słabego oznakowania dróg dojazdowych na most w Lipiankach, 

- zabezpieczenie w budżecie gminy środków na remont drogi w Korzeniewie, 

która jest zniszczona po budowie mostu. 

  

Ad. 5. Wystąpienia zaproszonych gości.  

 Ad.5.1. Głos zabrała pani Grażyna Kamowska, przedstawicielka Stowarzyszenia Eko-

Inicjatywa , która przedstawiła program „Drogi dla natury”. Program jest realizowany w 

Polsce od 2009 roku potrwa do czerwca przyszłego roku. Uczestniczą w nim 22 gminy, w 

tym Gmina Kwidzyn. W ramach projektu Stowarzyszenie obejmie ochroną aleje drogowe i 

zabytkowe ciągi drzew. Celem jego jest edukacja osób odpowiedzialnych za  utrzymanie 

istniejących zadrzewień oraz utworzenie nowych nasadzeń. Realizacja obejmie szkolenia dla 

zarządców dróg nt. prawidłowej pielęgnacji istniejących zadrzewień oraz minimalizacji 

wycinki w przypadku inwestycji drogowych. Propagowany będzie model prac 

nasadzeniowych z udziałem różnych grup wiekowych , z dziećmi i młodzieżą włącznie. 

Program przewiduje także szkolenia dla osób merytorycznych w zakresie kwalifikowania 

drzew do wycinki i pielęgnacji.  W ramach projektu planowane jest nasadzenie na terenie 

Gminy Kwidzyn alei drzew w Gurczu oraz uzupełnienie alei dębowej w Dankowie. 

Przewidywany jest też utworzenie planu zadrzewieniowego gminy.  

 

W trakcie prezentacji multimedialnej pani Kamowska przedstawiła zdjęcia nieprawidłowej 

pielęgnacji drzew przydrożnych w Rakowcu. 



 4 

 Radny Ryszard Szczukowski wyraził swoją opinię nt nasadzeń; uważa że są jak 

najbardziej zasadne ale w miejscach do tego przystosowanych, a nie przy samych drogach, 

gdzie stwarzają zagrożenie bezpieczeństwa oraz stanowią blokadę dla inwestycji drogowych. 

Nie jest zwolennikiem nasadzeń przydrożnych. 

 Pani sołtys Elżbieta Szczukowska stwierdziła, że mamy tyle wolnej przestrzeni do 

nasadzeń a sadzimy przy jezdniach, a potem okazuje się, że jakieś chronione chrząszcze są 

ważniejsze od ludzkiego życia. 

 Radny Jerzy Tumiłowicz spytał jaki gatunek drzew jest przewidziany do tych 

nasadzeń. 

 Radny Andrzej Lis poprosił o informację o topolach, jakie gatunki są i czy faktycznie 

są szkodliwe i w jakim zakresie. 

 Radny Tomasz Świerczek wspomniał, że brak zadrzewień jest powodem stepowienia 

terenów; np. Nadleśnictwo Kwidzyn ma założone tylko dwie remizy śródpolne i obydwie 

znajdują się na terenie Gminy Sztum. Wnioskuje, aby Stowarzyszenie wpłynęło na 

Nadleśnictwo w sprawie utworzenia takich remiz w naszej gminie. 

Radny Stanisław Olszewski uważa, że topole są szkodliwe, natomiast nowe 

nasadzenia nie powinny  mieć miejsca przy drogach, bo powodują zagrożenie bezpieczeństwa 

w ruchu. 

Radny Franciszek Sokołowski był zainteresowany, czy Stowarzyszenie bierze pod 

uwagę nasadzenia drzew szlachetnych, miododajnych jak np. lipy. 

Pani sołtys Genowefa Szczotka stwierdziła, że w przypadku drzew pierwszeństwo ma 

człowiek, jeśli zaś mowa o wiatrakach to nie ma takiej reakcji. 

Pani Grażyna Kamowska z Eko-Inicjatywy podsumowała dyskusję, stwierdzając, że 

wszystkie zgłoszone tutaj uwagi są dla Stowarzyszenia bardzo cenne i warte przeanalizowania 

przed rozpoczęciem realizacji projektu. Zaprosiła także wszystkich zebranych do udziału 

szkoleniach, jakie będą organizowane w ramach programu. 

Przewodniczący Rady Henryk Ordon na zakończenie powiedział, że popiera uwagę 

pani Kamowskiej, iż coraz więcej, niestety, rolników likwiduje zadrzewienia śródpolne. 

Ad. 5.2. Pani Kazimiera Ostrowska, przewodnicząca struktury powiatowej Pomorskiej 

Izby Rolniczej przedstawiła zakres zadań realizowanych przez Izbę oraz delegatów 
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terenowych. Wspomniała, że Izba zakupiła na swoją siedzibę nieruchomość w Pruszczu 

Gdańskim, więc część środków idzie na spłatę kosztów zakupu oraz utrzymanie siedziby. W 

ramach swojej działalności Izba organizuje szkolenia, spotkania dla rolników. Biuro prowadzi 

także porady prawne dla rolników, kolonie dla ich dzieci.  

Radny Ryszard Szczukowski powiedział, że Izba Rolnicza to jedyna organizacja, która 

w całości jest finansowana przez gminy, dlatego zaproszono na dzisiejsza sesję jej 

przedstawicieli, bo radni są zainteresowani jak wykorzystywane są te środki. Ponadto 

zakwestionował sposób współpracy Izby z innymi organizacjami. Zapytał także, czy w 

ważnych dla rolnictwa sprawach Izba interweniuje i jakie są tego efekty. 

Pani Ostrowska udzieliła odpowiedzi na przedstawione pytania, informując że w tej 

chwili nie potrafi podać dokładnych środków, jaki dysponuje Izba, większość z nich idzie na 

spłatę wykupu budynku w Pruszczu Gdańskim. Izba ma moc opiniodawczą jedynie, nie może 

strajkować.  

Radny Stanisław Olszewski wspomniał, że dwie kadencje wstecz również był 

delegatem Izby Rolniczej, ale wtedy działo się więcej, więcej było pomocy dla rolników ze 

strony Izby. Nie zgadza się także z wypowiedzią Pani Ostrowskiej, że Izba nic nie może robić 

poza funkcją opiniodawczą. Uważa, że są mało aktywni i widoczni w terenie – przykładem 

jest fakt, iż nawet nie wiedział że pani Ostrowska jest szefową struktury powiatowej  Izby w 

naszym powiecie. Podkreślił konieczność poprawy współpracy Izby z samorządami. 

Pani Ostrowska odpowiedziała, że Izba prowadzi bardzo aktywną działalność, 

pracownicy biura Izby pomagają przy wypełnianiu wniosków rolniczych jak ODR, prowadzi 

nieodpłatne szkolenia rolnicze i kursy (np. prawo jazdy, kursy na wózki widłowe), wydaje 

materiały i publikacje w zakresie rolnictwa i ochrony środowiska. 

Pani sołtys Elżbieta Szczukowska uważa, że niepotrzebne są wydatki z funduszy Izby 

na tak duże nakłady ulotek i broszur, które i tak szybko się dezaktualizują, lepiej żeby te 

pieniądze przeznaczyć na wypoczynek dzieci wiejskich. 

Pani Ostrowska odpowiedziała , że Izba nie bierze udziału w drukowaniu broszur, 

jedynie dopłaca do wydawania czasopisma „Murator”; natomiast organizuje kolonie dla 

dzieci, jednak nie cieszą się one dużym zainteresowaniem. 

Radny Stanisław Olszewski stwierdził, że dzisiejsze spotkanie z przedstawicielami 

Izby Rolniczej nie ma na celu zgłaszania jakichś pretensji do Izby, tylko uwagi do jej 

działalności. 
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Radny Tomasz Świerczek nawiązał do wypowiedzi pani Ostrowskiej, że mają jedynie 

kompetencje opiniodawcze, mimo to wnioskuje o wystąpienie Izby Rolniczej do Agencji 

Nieruchomości Rolnej z interwencją w sprawie sprzedaży rolnikom gruntów agencyjnych.. 

Radny Janusz Dziadko zapytał po co był zakup budynku w Pruszczu Gdańskim dla 

Pomorskiej Izby Rolniczej, który trzeba teraz utrzymywać, po co te ulotki, skoro Izba 

niewiele interesuje się sprawami rolników, chociażby opiniowaniem sprzedaży gruntów dla 

rolników. 

Radny Jerzy Tumiłowicz również stwierdził, że Izba Rolnicza za mało wspiera 

rolników. 

Przewodniczący Rady Henryk Ordon potwierdził słowa pani Ostrowskiej, że władze 

powiatowe Izby nie mają zbyt dużych kompetencji. 

Ad. 6. Sprawozdanie z analizy oświadczeń majątkowych  

1) Zastępca Wójta Krzysztof Michalski przedstawił sprawozdanie z analizy 

oświadczeń majątkowych kierowników jednostek gminnych oraz pracowników Urzędu 

Gminy, wydających decyzje administracyjne w imieniu organu gminy. 

2)  Przewodniczący Rady Gminy Henryk Ordon przedstawił sprawozdanie z analizy 

oświadczeń radnych gminnych. 

Przedstawione informacje stanowią załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Ad. 7. Informacja   na   temat   złożonych   projektów   dotyczących   pozyskania   

środków z funduszy strukturalnych Unii Europejskiej i innych środków 

pozabudżetowych 

  
Informację przedstawiła podinspektor Joanna Piłat.  
 

 Radny Tomasz Świerczek zapytał, czy gmina możliwie maksymalnie wykorzystała 

dostępne środki pozabudżetowe, bo tworzy się nowe stanowisko w Urzędzie. 

Sekretarz Anna Mielniczek odpowiedziała, że stanowisko to jest utworzone w 

strukturze organizacyjnej Urzędu już od dawna, tylko nie było jeszcze obsadzone, a zachodzi 

taka konieczność. I jest to stanowisko ds. rozwoju i promocji, natomiast  w zakresie będzie 

miało zastępstwo bądź wsparcie, w razie pilnej potrzeby, stanowiska ds. zamówień 

publicznych i pozyskiwania środków pozabudżetowych. 

Zastępca Wójta Krzysztof Michalski w odpowiedzi na pytanie radnego odpowiedział, 

że na pewno nie wykorzystaliśmy wszystkich dostępnych środków, bo nie było to możliwe. 
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Przewodniczący Henryk Ordon poinformował, że pan sołtys Michaliszyn zgłaszał, iż 

utworzone miejsce widokowe w Marezie jest zaniedbane.  

Radny Ryszard Szczukowski skomentował, że kolega Janusz Dziadko zabiegał o 

wykonanie przejścia a zrobiono punkt widokowy w Marezie. 

Radny Franciszek Sokołowski uważa, że gmina w porównaniu do innych samorządów 

naprawdę dużo pozyskała środków pozabudżetowych i zdaje sobie sprawę jak dużo jest pracy 

przy sporządzaniu dokumentacji aplikacyjnej oraz przy rozliczaniu tych środków. 

Zastępca Wójta Krzysztof Michalski odniósł się do przedstawionych uwag. 

Przedstawione informacje stanowią załącznik nr 3 do niniejszego protokołu 

Ad. 8. Podjęcie uchwał:  

1) w sprawie dotacji celowej dla OSP w Tychnowach,  

Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały.  

 Przypomniał, że projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu komisji z udziałem 

przedstawiciela OSP. Wyjaśnił, że kwota dotacji stanowi brakujące środki na zakup 

niezbędnego sprzętu ratownictwa drogowego dla jednostki OSP w Tychnowach. 

 Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę 

13 głosami „za” nadając jej numer XXXV/184/13. W głosowaniu udział wzięło 13 radnych.

  

     Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu 

 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Kwidzyn, 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały.  

 Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy. Pani Jaranowska wyjaśniła,  

że w związku ze zmianami wprowadzonymi w budżecie gminy należy także wprowadzić 

zmiany w wieloletniej prognozie finansowej. Zmiany dotyczą wartości przyjętych  

w załączniku nr 1 i nr 2 do niniejszej uchwały. Następnie szczegółowo omówiła przyjęte  

w załączniku nr 2 kwoty zwiększeń i zmniejszeń na realizację poszczególnych przedsięwzięć.  

Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę 
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13 głosami „za” nadając jej numer XXXV/185/13. W głosowaniu udział wzięło 13 obecnych 

na sesji radnych.  

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kwidzyn na 2013 

rok, 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały.  

 Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Krystyna Jaranowska. Wyjaśniła,  

że dochody budżetu zmniejsza się o kwotę 1 168 639 zł i wydatki budżetu zmniejsza się o 

kwotę 1 095 568 zł.  W związku z tym plan budżetu po zmianach wyniesie po stronie 

dochodów 33 073 504 zł, a po stronie wydatków 34 621 593 zł. Po wprowadzeniu tych zmian 

deficyt budżetowy pozostaje bez zmian w kwocie 1 548 089 zł. Pani Skarbnik omówiła 

zmiany w poszczególnych działach klasyfikacji budżetowej dochodów budżetu Gminy 

wyjaśniając zarazem, z jakiego tytułu nastąpiły te zmiany (m.in. darowizny z fundacji na 

dożywianie dzieci w szkołach; zmniejszenie wpływów z tytułu opłat za korzystanie ze 

środowiska w związku ze zmianą przepisów prawa oraz mniejsze od zakładanych wpływów z 

tytułu odbioru i zagospodarowania odpadów komunalnych). Następnie Pani Jaranowska 

szczegółowo przedstawiła proponowane zmiany w wydatkach budżetu Gminy. Podkreśliła 

przy tym, że na zwiększenia i zmniejszenia planowanych kwot w różnych działach 

klasyfikacji budżetowej miały wpływ przede wszystkim realizowane w gminie zadania 

inwestycyjne oraz funkcjonowanie nowego systemu gospodarowania odpadami. Następnie 

Pani Skarbnik uzasadniła zmiany w rocznych wydatkach inwestycyjnych gminy.  

 Radny Franciszek Sokołowski zauważył że znacznemu zmniejszeniu uległy dochody i 

wydatki z tytułu gospodarki odpadami.  

Pani Skarbnik wyjaśniła, że w budżecie były przyjęte kwoty wynikające ze wstępnego 

oszacowania kosztów funkcjonowania nowego systemu gospodarki odpadami, natomiast po 

nowelizacji ustawy, w wyniku której zróżnicowano stawki opłat oraz po przeprowadzeniu 

przetargu i wdrożeniu nowego systemu wyniknęły mniejsze wpływy oraz koszty obsługi 

systemu- stąd potrzeba urealnienia budżetu gminy w tym zakresie. 

 Więcej uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący 

poddał go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto 

uchwałę 13 głosami „za” nadając jej numer XXXV/186/13. W głosowaniu udział wzięło 

13 obecnych na sesji radnych. 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu 
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4) zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Bibliotece Publicznej Gminy 

Kwidzyn, 

Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały. 

Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę 

13 głosami „za” nadając jej numer XXXV/187/13. W głosowaniu udział wzięło 13 obecnych 

na sesji radnych.  

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu 

5) w sprawie projektu planu aglomeracji Kwidzyn, 

Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Zastępca Wójta Krzysztof Michalski. 

Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę 

13 głosami „za” nadając jej numer XXXV/188/13. W głosowaniu udział wzięło 13 obecnych 

na sesji radnych.  

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu 

 

6) w sprawie stawek podatku od nieruchomości 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały.  

 Pani inspektor Mirosława Tarasiuk omówiła projekt uchwały, wskazując, że w 

niniejszej uchwale proponuje się pozostawienie stawek podatku od nieruchomości na 

poziomie obowiązującym w bieżącym roku podatkowym, mimo że wzrosły górne granice 

stawek. W roku bieżącym traci także moc uchwała w sprawie ulg dla przedsiębiorców. 

Potrzeba przyjęcia nowej uchwały w sprawie stawek podatku od nieruchomości wynika 

również stąd, że musimy zrezygnować z dotychczasowych ulg dla emerytów i rencistów oraz 

instytucji kultury, gdyż są to zwolnienia  o charakterze przedmiotowo-podmiotowym i tym 

samym nie podlegają regulacji w drodze uchwały. 

 Radny Tomasz Świerczek nie zgodził się z zaproponowaną stawką podatku od 

nieruchomości w odniesieniu do budynków związanych z prowadzoną działalnością 

gospodarczą  w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym.  

 Inspektor Mirosława Tarasiuk wyjaśniła, że zróżnicowanie stawek podatkowych dla 

działalności w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym wynika z zapisów 

ustawowych. Na terenie gminy jest 3 lub 4 podatników prowadzących tego rodzaju 

działalność. Jeżeli zaistnieje w ciągu roku zmiana sposobu wykorzystywania obiektu, 

podatnik winien złożyć korektę deklaracji bądź informacji podatkowej.  
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 Radny Ryszard Szczukowski wspomniał, że od wielu lat było wnioskowane, aby 

rozróżnić rodzaje działalności i aby nie były traktowane na równi.  

 Inspektor Mirosława Tarasiuk poinformowała, że ustawowe stawki podatku od 

budowli wykorzystywanych do zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków dotyczą nie tylko PWK, ale też innych podmiotów. 

 Radny Tomasz Świerczek stwierdził, że w firmach budżetowych nie ma 

gospodarności. Może należałoby zacząć je traktować inaczej. 

Więcej uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący 

poddał go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto 

uchwałę 12 głosami „za” i  1 głosem „przeciw” nadając jej numer XXXV/189/13. W 

głosowaniu udział wzięło 13 obecnych na sesji radnych. 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu 

 

7) w sprawie wzorów formularzy informacji o nieruchomościach i obiektach oraz 

deklaracji na podatek od nieruchomości, 

Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła pani inspektor   Mirosława Tarasiuk, 

informując, że nowe formularze informacji o nieruchomościach i obiektach budowlanych oraz  

deklaracji na podatek od nieruchomości zawierają drobne poprawki w stosunku do obecnych i 

mają na celu ujednolicenie druków, aby były bardziej czytelne i łatwiejsze do wypełnienia 

przez podatników. 

Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę 

13 głosami „za” nadając jej numer XXXV/190/13. W głosowaniu udział wzięło 13 obecnych 

na sesji radnych.  

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu 

 

8) w sprawie wzorów formularzy informacji o gruntach i deklaracji na podatek 

rolny,  

Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła pani inspektor   Mirosława Tarasiuk, 

informując, że nowe formularze informacji o gruntach  i deklaracji na podatek rolny zawierają 

drobne poprawki w stosunku do obecnych i mają na celu ujednolicenie druków, aby były 

bardziej czytelne i łatwiejsze do wypełnienia przez podatników. 
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Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę 

13 głosami „za” nadając jej numer XXXV/191/13. W głosowaniu udział wzięło 13 obecnych 

na sesji radnych.  

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu 

 

9) w sprawie wzorów formularzy informacji o lasach i deklaracji na podatek 

leśny. 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały.  

 Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła pani inspektor   Mirosława Tarasiuk, 

informując, że nowe formularze informacji o lasach  i deklaracji na podatek leśny zawierają 

drobne poprawki w stosunku do obecnych i mają na celu ujednolicenie druków, aby były 

bardziej czytelne i łatwiejsze do wypełnienia przez podatników. 

Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę 

13 głosami „za” nadając jej numer XXXV/192/13. W głosowaniu udział wzięło 13 obecnych 

na sesji radnych.  

     Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu 

 

Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Rozwoju Gminy, Budżetu i Rolnictwa 

– Ryszard Szczukowski, który odniósł się do kwestii nie uchwalania przez Radę obniżki 

stawek podatkowych w podatku rolnym. Jest to podyktowane obniżką ceny 1 q żyta dla celów 

podatkowych do kwoty 69,28 zł/q co powoduje obniżenie stawki podatku rolnego o 16 zł za 1 

ha w stosunku do roku bieżącego. Wobec powyższego Komisje Rady na swoim posiedzeniu 

przyjęły stanowisko, aby na rok 2014 nie stosować obniżki stawki podatku rolnego. 

Podinspektor Agata Brzezińska poinformowała, że Komisje zaopiniowały pozytywnie 

pozostawienie na poziomie roku bieżącego stawek podatku od środków transportowych, 

mimo że wskaźnik górnych stawek tego podatku wzrósł. Rada Gminy nie podejmuje więc 

nowej uchwały w zakresie tych stawek.  

 

 

Ad. 9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z XXXIV sesji Rady Gminy. 

 Odpowiedzi na interpelację z XXXIV sesji Rady Gminy udzielił ustnie Zastępca 

Wójta Pan Krzysztof Michalski.  



 12 

Pani sołtys Marianna Kobus z Górek wróciła do sprawy poruszonej na poprzedniej 

sesji dotyczącej opuszczonego mieszkania sąsiadującego z mieszkaniem państwa 

Śmigielskich. 

Zastępca Wójta Krzysztof Michalski odpowiedział. że gmina nic nie może w tej 

sprawie zrobić, bo dotyczy to prywatnej posesji, na którą nie ma prawa wstępu. 

Radny Tomasz Świerczek spytał o pożyczkę dla Kwidzyńskiego Parku Przemysłowo-

Technologicznego.  

Pani Skarbnik odpowiedziała, że zgodnie z zawartą umową KPPT ma czas do końca 

listopada br. na zwrot pożyczki. 

Następnie pan Przewodniczący Henryk Ordon odniósł się do wniosku radnego 

Świerczka z poprzedniej sesji Rady Gminy w sprawie palarni na terenie Urzędu. Przytoczył 

przepisy ustawowe, które regulują te kwestie. 

Radny Tomasz Świerczek wnioskuje o wymontowanie grzejnika z tego pomieszczenia 

i sprawdzenie, ile i którzy pracownicy tam przebywają. 

Radny Franciszek Sokołowski stwierdził, że tyle pieniędzy zostanie wydanych na 

drogę śródpolną w Gurczu, a na drogę przy placu zabaw w Rozpędzinach nie ma. 

Ad. 10. Wolne wnioski.  

1) Radny Jerzy Tumiłowicz zawnioskował, aby skazani wykonujący prace społeczne 

przy odkrzaczaniu dróg byli skierowani do takich prac przy drodze z jombów w 

Bronnie. 

2) Pani sołtys Elżbieta Szczukowska zgłosiła do naprawy drogę w Rakowcu koło 

starego CPN w stronę Iławy, z której korzysta wielu rolników. 

3) Radny Mirosław Czajka wnioskował: 

- o oznaczenie drogi odchodzącej do wału i zainstalowanie spowalniacza przed tym 

niebezpiecznym zakrętem, 

- o ocieplenie komina w szkole w Janowie, na którym jest zamontowane naczynko 

wyrównawcze, aby nie uległo uszkodzeniu w czasie mrozów. 

Zastępca Wójta od razu poinformował, że pan Dyrektor w tym tygodniu miał wystąpić 

z wnioskiem o zgodę na przeniesienie środków w budżecie jednostki celem dokonania 

tego remontu. 

4) Pani Sołtys Anetta Biskupska wnioskowała o przycięcie gałęzi w pobliżu sieci 

energetycznej koło krzyża. 

5) Radny Janusz Dziadko zgłosił do naprawy odcinek drogi koło p. Świerczka, który 

jest prawie nieprzejezdny. 
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6) Pani sołtys Marianna Kobus chce wiedzieć, kiedy będzie robiona droga w 

Górkach. 

Zastępca Wójta odpowiedział, że poszło zapytanie do wykonawcy i wkrótce powinien 

tam wejść z robotami. 

7) Radny Szczukowski – nawiązał do inwestycji kanalizacyjnej w Rakowcu, która 

częściowo przebiega także w pasie drogi. Mimo że inwestorem jest PWK radny 

prosi o interwencję gminę, aby uszkodzenia spowodowane realizacją inwestycji 

były na bieżąco naprawiane. 

8) Radny Tomasz Świerczek poinformował, że dyr. Zarządu Dróg w Sztumie prosi o 

formalne pismo w sprawie odwodnienia drogi Gurcz – Janowo. 

9) Przewodniczący Henryk Ordon poinformował o wniosku mieszkańców Obór o 

instalację 2 lamp drogowych. 

10) Radny Jerzy Tumiłowicz spytał o oświetlenie w Gilwie Małej, na które 

mieszkańcy czekają już 3 lata. 

11) Pani sołtys Elżbieta Szczukowska zawnioskowała, aby na zestawieniu podatników 

dla sołtysów były też wpisywane kwoty zobowiązań, bo nie zawsze podatnicy 

przynoszą ze sobą decyzje podatkowe do sołtysa i potem nie wiedzą ile mają 

wpłacać podatku. Ponadto wnioskuje, aby te listy były drukowane jednostronnie. 

Zastępca Wójta udzielił dodatkowych informacji na temat inwestycji oświetleniowych 

w gminie. 

12) Przewodniczący Rady Henryk Ordon zaproponował, aby dogadać się z Energą i 

sfinalizować umowę  oraz zobowiązania dot. świadczonych usług oświetleniowych. 

13) Pani sołtys Marianna Kobus złożyła skargę nt. nocnych wyłączeń oświetlenia, co 

wpłynęło na wzrost kradzieży w Górkach oraz zagrożenia bezpieczeństwa 

mieszkańców. 

  

Ad. 10. Zamknięcie sesji. 

 Wobec wyczerpania porządku XXXV sesji Rady Gminy Kwidzyn Przewodniczący 

Rady Pan Henryk Ordon zamknął sesję. 

 
PROTOKOŁOWAŁA:        PRZEWODNICZYŁ:
  
Podinspektor ds. obsługi sekretariatu        Przewodniczący Rady 
 
Agnieszka Bluma         Henryk Ordon 

            
                   


